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Høringssvar vedr. USFOér overgår til fælles ledelse under Dagtilbudslov 

 

Hornsyld Idrætsbørnehus ønsker at give et høringssvar i forhold til vedlagte bilag, 

omkring Børneuniverser flere steder i kommunen.  

Hornsyld nævnes som et muligt lokal område, hvor der kan skabes et børneunivers. 

Hornsyld Idrætsbørnehus kan fint forene sig med flere af de fordele og ulemper, 

som beskrives ved en etablering, og er også enige heri.  

Det nævnes under ulemper, at lokaler SFO og børnehave skal ligge tæt på hinanden, 

for at optimere den daglige drift.  

Dette er vi enige i, og vi mener ikke at det er muligt, at skabe de rammer på 

Hornsyld skole, som er eksisterende i Hornsyld Idrætsbørnehus på nuværende 

tidspunkt.  

 Det bør tages med i overvejelser, at Hornsyld Idrætsbørnehus er en 

forholdsvis nyere institution, med fantastiske rammer, både ude og inde.  

 Hvis den nuværende model med vuggestue, børnehave, idrætsprofil, 

madordning, legeplads for vuggestue og børnehave, skal fortsætte, ser vi det 

ikke som muligt at skabe de samme kvalitative rammer på Hornsyld Skole.  

 Ren økonomisk sætter vi stor tvivl ved, at det vil kunne bære det, at lave 

børneunivers på Hornsyld skole med Børnehuset 0-6 år. 

 

Med venlig hilsen  

Forældrebestyrelsen i Hornsyld Idrætsbørnehus 
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Høringssvar til Fra USFOer til Fælles ledelse (harmonisering af børneuniverser) 

 

Høringssvar fra forældrebestyrelsen i Skovtrolden i Bjerre 

Mødet vedrørende høringssvaret afholdt d. 04.10.2021 

 

Høringssvaret til sagsfremstillingen 

Punkt 1-3: Det er vanskeligt at forholde os til, hvad der er det bedste for børn og økonomi i de 
specifikt omtalte institutioner. De fordele ved børneuniverser, som fremstilles i sidste del af 
sagsfremstillingen, er vi enige i, og de synes implementeret i punkt 1-3.   

Punkt 4c: Vi ser ingen umiddelbare store forandringer eller problematikker i en 
minimumsnormering i Bjerre på 32 børn. 

Punkt 5: Vi har ikke forholdt os til SFO 

Punkt 6: Vi er glade for et løft i normeringen i alle dagtilbud. 

Vi ser positivt på, at det fremlagte vurderes som en styrkelse af ensartetheden i serviceniveauet 
for tilbud til børn i hele kommunen. At der er øje for et rimeligt normeringsgrundlag for alle 
institutioner, finder vi vigtigt, og at der hele tiden søges balance mellem, at dagtilbuddene er så 
lokale som muligt med så høj en faglighed og kvalitet som muligt. 
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Børnehuset Giraffen Sønderbakken 25A, Glud, 7130 Juelsminde 
Tlf.: 79 91 83 85 / 21 54 70 03 Email: Kirsten.kjems@hedensted.dk 

 
Den absolut bedste start på livet! 

 
 
 

 
 

Høringssvar vedr. USFOer til fællesledelse under dagtilbudsloven      
 
 
 
Bestyrelsen i Børnehuset Giraffen tager høringsbrevet til efterretning, og har ikke 
yderligere kommentarer. 
 
 
 
 
Mvh 
 
Bestyrelsen Børnehuset Giraffen 
 
Formand: Claus Jensen 
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Høringssvar fra Rårup/Skjold 
Fællesinstitution 
 

Bestyrelsen i Rårup/Skjold Fællesinstitution ønsker hermed at afgive høringssvar på ”Forslag om at USFO’er 
overgår til fælles ledelse under dagtilbudsloven”. 

 Bestyrelsen er naturligvis for at hæfte solidarisk med henblik på at få skabt en ensartethed i 
tilbuddene. Samtidig må vi dog understrege, at det ses som problematisk, at vi skal afgive 20.000kr 
af vores midler, når vi viser sund økonomi i husene og naturligvis generelt ønsker, at de midler der 
er afsat til vores område kommer vores børn til gode. 
 

 Bestyrelsen ønsker at præcisere data præsenteret for Udvalget i forbindelsen med Skoleanalysens 
Løsning 5. Af figuren øverst side 14 fremgår, at der er 600 meter mellem dagtilbud og skole i Rårup. 
Da Rårup/Skjold er en Fællesinstitution med to matrikler, mener vi ikke i bestyrelsen, at data kan 
angives på denne måde. Der er 4km1 fra Skjold Idrætsbørnehave til Rårup Skole.  

 Bestyrelsen er overraskede over, at der allerede i august 2020 er truffet beslutning om, at man 
ønsker at indgå en dialog lokalt omkring børneuniverser hvor Rårup specifikt er nævnt, men at vi 
endnu ikke er blevet kontaktet. Vi vil derfor benytte dette høringssvar til at orientere om, at der fra 
bestyrelsens side ikke på nuværende tidspunkt er opbakning til et børneunivers med udgangspunkt 
i Rårup/Skjold Fællesinstitution.  

 Bestyrelsen ser frem til at blive kontaktet af udvalget med henblik på den videre dialog hvor vi især 
håber at de pædagogiske fordele og børnesynet vil være i fokus, da vi har svært ved at blive kloge 
på det parameter i udsendte sagsfremstilling og bilag. 

Med Venlig Hilsen, 

Forældrebestyrelsen i Rårup/Skjold Fællesinstitution 

 

  

                                                           
1 (Kilde: Google Maps) 

SamlePDF - side 5 af 9



Ølholm d. 23.09-2021 

 

Høringssvar angående Harmonisering af børneuniverser. 

 

Vi har med stor interesse læst forslaget til harmonisering af børneuniverser og vil benytte lejligheden til at 
kvittere for oplægget til ændring af USFOérnes vilkår. I Ølholm er vi meget lettede over fremover at kunne 
tilbyde byens børn og forældre de samme vilkår som i kommunens øvrige daginstitutioner. 

Mvh. Fællesbestyrelsen Ølholm skole og børnehave. 
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Høringssvar til 73. fra USFOer til fælles ledelse 

(Harmonisering af børneuniverser). 
Fra flere varmehænder til flere vinkehænder  

Til Hedensted Kommune udvalget for læring  

Fra Forældrebestyrelsen dagplejen i Hedensted kommune.  

Forældrebestyrelsen dagplejen Hedensted kommune (herefter bestyrelsen) vil efter grundige drøftelser 
henstille til at 73. fra USFOer til fælles ledelse (Harmonisering af børneuniverser) (herefter beslutning 73.) 
ikke gennemføres i den nuværende form og ordlyd. Bestyrelsen mener beslutning 73 i dens nuværende 
form og ordlyd de facto eroderer forældres frie valg til pasningsordning af 0- til 3-årige borgere, dagplejens 
grundlag og forældredemokratiet.    

Bestyrelsens har mange bekymringer i forhold til form og ordlyd af Beslutning 73. Bestyrelsens største 
bekymring er følgende:  

”Beslutning vil kunne implementeres over en periode på adskillige måneder med den konsekvens, at alle 
børneuniverser inkl. de nuværende USFOer i Ølholm, Aale og Korning fremadrettet får samme vilkår. Dette 
vil betyde, at finansieringen skal ske inden for den samlede dagtilbudsramme, og dermed også få 
konsekvenser for tildeling til de øvrige daginstitutioner”   

Bestyrelsen mener, at ”Forældres frie valg af dagtilbud” frafalder, hvis tildelingen af børn først skal ske til 
børneuniverser og herefter til andre dagtilbud, herunder dagplejen. Dette underbygges af ”BILAG: 
konsekvenser for alle intuitioner”  
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Hvor det fremgår, at antal normerede børn for 2022 stiger mere, end børnetallet forskriver, samt 
sammenlægningen af institutioner, derfor må man antage, at de resterende børn kommer fra andre 
kommunale dagtilbud af hvilke, der kun er dagplejen tilbage.  

Bestyrelsen bekymres ydeliger ved understående procesplan og følgende principper fra bestlutnig 73: 

” At minimumsnormeringer for alle dagtilbud og alle SFOer fastlægges under hensyntagen til det lokale 
bygningsfællesskab og deraf følgende mulighed for sampasning i ydertimer. Som konsekvens heraf vil der 
fremadrettet ikke være demografi for enheder med børnetal under minimumsnormering.”  

Fordi man i ydertimerne vil sammenpasse 0-3 årige, børnehavebørn samt SFO-børn, Her opstår 2 
problemstillinger  

1. Ved sammenpasning i ydertimerne af 0-3årige, børnehavebørn og SFO børn kan forældre ikke være 
garanteret at møde personale som har været sammen med deres barn hele dagen, dele af dagen 
eller overhoved at møde personale fra aldersvarende dagtilbud.     

2. Dagtilbudsloven §23 stk. 3. siger: ”Pasningsgarantien indebærer, at kommunalbestyrelsen har pligt 
til at anvise plads i et alderssvarende dagtilbud efter § 19, stk. 2-4…” Dette kan ikke overholdes ved 
sammenpasning i ydertimerne, og bestyrelsen mener, at forældre har krav på, at Dagtilbudsloven 
§23 stk. 3. overholdes i hele pasningsperioden, ikke kun uden for ydertimerne.    

Med det ovenstående taget til efterretning frygter bestyrelsen, at sammenpasning og sammenblandingen 
af aldersgrupper kan resultere i alternative løsninger som vinkehænder1, mentorbørn2 osv. til 
kompensation for manglende personaleopmærksomhed.  

Ydermere bekymres Bestyrelsen af stigende antal børn, samt personale skal presses ned i samme fysiske 
rammer fra 01/01-2022, som institutioner i 2021 rådede over, med højere belægning samt personale falder 
tankerne på udtrykket: ”som sild i en tønde”.  

Bestyrelsen har deltaget ved borgermødet i Uldum d. 27/09-2021, hvor lokalsamfundet gav udtryk for 
bekymringer om den omkringliggende infrastruktur kan bære børneuniverser, hvor de større institutioner 
måske er en nem løsning for forældre, så medfører det desværre også yderlig uro og mere trafik samt 
fjerner en af styrkerne i mindre lokalsamfund som er de små miljøer i trygge rammer ligesom dagplejen er 
det i de små landsbyer.   

Bestyrelsen modsætter sig ikke sammenlignelige rammer for dagtilbuddene i Hedensted kommune, 
tværtimod imødekommer vi disse. Blandt andet har der fra dagplejen været stillet forslag om at ændre 
lønsumsstyringen fra børnetallet til den nødvendige personalekapacitet. Ændringer i lønsumsstyring for 
dagplejen vil efter bestyrelsens mening højne jobsikkerheden for kommunalt ansatte dagplejere, hvilket vil 
øge dagplejerekrutteringen, sikre fastholdelse af kommunale dagplejere og gøre at dagplejere vil kunne 
holde op med at bekymre sig om børnetallet i morgen og fokusere yderligere på vores børn i dag.  

Bestyrelsen er også indstillet på, at normeringen i dagplejen ændres fra 4 til 3 børn pr. voksen altså samme 
vilkår som beskrevet for børnegruppen 0-3år i børneuniverser i beslutning 73.   

Grundlaget for valget af ”løsning 5” i Beslutning 73 bekymrer endvidere bestyrelsen, da det ser ud til 
udelukkende at være økonomisk betonet.  

 
1 Vinkehænder, koncept hvor ældre børn hjælper yngre børne med at vinke farvel i stedet for personale. Kendt fra 
andre institutioner.  
2 Mentorbørn, koncept hvor ældre børn indfører yngre børn i institutionskulturen i stedet for personale.   
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” Udvalget for Læring har ønsket følgende beskrevet og beregnet: 

Børneuniverser som vi kender dem fra flere steder i kommunen. Kan dette tænkes andre steder?” 

” En USFO får ikke del i statslige puljemidler til normeringsforbedring.” 

” Med Byrådets vedtagelse af budget 2013 også kaldet ’50 i 13’ blev der besluttet en besparelse på ledelse i 

USFO’er på 400.000 kr. årligt. Dette har naturligvis begrænset andre lokalområders incitament til at ønske 

USFO. Derfor må vi i dag konstatere, at de økonomiske vilkår favoriserer Fælles ledelse.” 

Bestyrelsen mener, at beslutninger på børneområdet bør være styret af barnets tarv og ikke udelukkende 
økonomiske hensyn.   

Ledelsesforsøg på dagtilbudsområde i Hedensted kommune er ikke en nyhed, følgende nyere 
ledelsesforsøg: Glud, Vrigsted, Barrit, lille Dalby og Ølsted ligger sig tæt op af ledelsesmodellen fra 
beslutning 73., herfra er 4 ud af 5 forsøg skrinlagt/stoppet af forældre, brugere og lokalsamfund, der bakker 
op om det frie dagtilbudsvalg i Hedensted kommune. Dagplejen er desværre udfordret i forhold til 
repræsentation både i kommunalledelsen, samarbejdsorganisationer samt til dialogmøder med 
kommunen. Dette ses ved at denne bestyrelse repræsenterer 60% af de 0-3 årige holdt op mod 21 
bestyrelser som repræsentere de resterende 40% af 0-3 årige. Det samme gør sig gældende på 
ledelsesområdet, hvor dagplejen er repræsenteret af 1 leder holdt op mod 21 institutionsledere.       

”I Hedensted er vi fælles om børnene” er devisen for børn og unge området i Hedensted Kommune, hvilket 
vi i bestyrelsen er enige med – derfor videregiver vi også de over 60% af de 0-3årige børn i Hedensted 
Kommune, dagplejen dagligt passer til andre dagtilbud, så som børnehaver, når tid er. Men udvalget for 
læring i Hedensted Kommune lever ikke selv op til ”I Hedensted er vi fælles om børnene”, når man forsøger 
at organisere børneuniverser, hvor det vil være muligt at ”føde” børnehaver fra egne 0-3årige 
børnegrupper og derved udelukke dagplejebørns mulighed for adgang til lokal eller forældrevalgt 
børnehave. Desuden inviteres denne bestyrelse (bestyrelsen red.) ikke til dialog forud for beslutning 73. 
men bliver alligevel informeret jævnfør:  

”Administrationen indstiller, 

At forslaget sendes i høring i de berørte bestyrelser med høringsfrist fredag d. 22. oktober. 

Dette med henblik på at udvalget efterfølgende kan indstille forslaget til godkendelse i byrådet.”       

Hvilket stiller spørgsmålet: Ligger der en skjult dagsorden bag ikke direkte at nævne dagplejen i beslutning 
73., men kun tale om 0-3årige børnegrupper og vuggestuer?  

Dette går bestyrelsen selvfølgelig ikke ud fra, men det er et uheldigt ordvalg, som forhindrer over 60% af 0-
3årige i Hedensted kommune i at blive hørt. 

Høringssvar til 73. fra USFOer til fælles ledelse (Harmonisering af børneuniverser) hermed indgivet på 
vegne af forældrebestyrelsen dagplejen Hedensted kommune.  

Ved 

Sune Jensen 
Formand dagplejen Hedensted kommune 
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